

SUSTAINABLE CITY by FRANCE



Published on *Sustainable City by France* (<http://francesustainablecity.org>)

[Home](#) > Beach cleaning assisted by animal traction

Beach cleaning assisted by animal traction

Présentation du projet:

La commune de l'île d'Oléron réalise un nettoyage des plages assisté de portage et traction asine. Une cinquantaine d'opérations de nettoyage de plages ont été organisées dans l'année avec la participation de nombreux bénévoles et d'élèves (lycéens, collégiens, écoles).

Ces opérations ont permis de ramasser les micro-déchets sur les plages en préservant les laisses de mer et les écosystèmes uniques de la plage et de la dune. Le caractère innovant consiste à allier la traction animale, l'éducation à l'environnement, la préservation d'une race d'âne locale (Ane du Poitou) et le volontariat citoyen afin de dépolluer un milieu sensible. Les jours, heures et lieux d'intervention sont diffusés via les Offices de Tourisme, les réseaux sociaux et sites internet ainsi que le panneau d'information interactif de la commune.

Ce projet fait partie des nominés de la 28^{ème} édition des Trophées Eco Actions, le concours de référence des collectivités pour le développement durable, organisé par l'association Les Eco Maires.

Presentation:

The commune of Ile d'Oléron uses donkeys to assist in its beach cleaning operations. About fifty beach clean-up operations were organised during the year with the participation of many volunteers and students (secondary school, college and school students). Working in this way has made it possible to collect micro-waste from beaches while preserving the unique sea foreshore and the ecosystems of the beach and dune. The innovation of this approach in combining animal power, environmental education, the preservation of a local donkey breed (Ane du Poitou) and citizen volunteering to clean up a sensitive environment. The days, times and places of the clean-ups



are broadcast via the Tourist Offices, social networks and websites as well as the municipality's interactive information panel.

This project is one of the nominees for the 28th edition of the Eco Action Trophies, the leading sustainable development competition for local communities, organised by the Les Eco Maires association.

SDG 11 : Sustainable cities and communities:
Patrimoine culturel et naturel
Nature
Participation
Espaces publics
Déchets / Economie circulaire

Other(s) SDG:	Date of the document:
ODD 13 : Mesures relatives à la lutte contre les changements climatiques	2019
Formation & sensibilisation	Type of deliverable:
ODD 14 : Vie aquatique	Completed project
Pollution	Lien vers la ressource:
Keyword(s):	Nettoyage des plages assisté de traction animale
donkey power	Beach cleaning assisted by animal traction
citizen volunteering	

[Link - in French - to the resource](#), [Link - in French - to the resource](#)

>